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Nevím, jaké zvyky má ještě kdo z nás na konci každého roku. Ale zdá se, že většinu spojuje jakýsi pocit, daný i naší „hmotnou exis-tencí“, že vždy něco začíná a zase končí a zase začíná… skoro jako v té odrhovačce o psu, který „jitrničku sežral.“ Začal rok 2013, začne rok 2014.  Číslo třináct po-važují mnozí za nešťastné číslo, snad kvůli Jidášovi. Ale pro Pobě-žovice ta „13“ až tak nešťastná nebyla. Úspěšně funguje nová školka, DPS je obsazen spokoje-nými seniory, kanalizace funguje,  nové lampy svítí (i když tak tro-chu připomínají nádraží z dob Ra-kouska - Uherska), i na průmyslo-vé zóně se stále něco děje. Přibyl i obchod za Pivoňkou – lze tedy předpokládat, že lidi mají stále ještě peníze alespoň na základní potraviny a že jsou schopni uživit i další obchodníky, či živnostníky. Stále je ještě možné chválit „Silný kafe“ či partu kolem zámku. Do-konce přibyl i nový dům uvnitř města a nejenom na bývalých po-lích či lukách v okolí. A k původním třem Dobrohostům se v Poběžovicích zviditelnil i čtvr-tý. První Dobrohost, ten z Mělnice – farář v Šitboři,  měl pohledávky ve vsi Poběžovice už v roce 1379, a tak se znovu potvrdila jejich existence. Pak následoval Dobro-host z Ronšperka, který dal vznik-nout městu Ronšperk – 1502 a v dnešních Poběžovicích po něm zůstal kostel, zámek (tedy původ-ně vodní hrad) a městská práva i s městským znakem. Ten třetí Dobrohost je občanské sdružení, které vzniklo před pár lety. Jeho cílem bylo podpořit zájem o míst-ní historii, a to jak obnovou drob-ných památek, tak i přednáško-vou činností. Protože členové to-hoto sdružení byli většinou dů-chodci, stále jich ubývalo, ale i tak jejich činnost nebyla a není marná. I když třeba došlo i k maření: zmizel kříž pod památ-nou lípou naproti hřbitovu (dnes díky jeho pojištění a další činnosti  sdružení znovu obnovený) a také byla zničena – to už je ale práce poběžovických vandalů, řada dře-věných tabulek, které označovaly památná místa města. Na druhé straně se sdružení podařilo za-chránit kamenný kříž, který stával nedaleko silnice k Otovu či vydat první novodobou historickou pu-blikaci POBĚŽOVICE 650 let 1359 -2009, nemluvě o cyklu předná-šek, které přednášející dělají zce-la bezplatně a dobrovolné vstup-né je využíváno jen na další akce sdružení. Členové tohoto „Dobro-hosta“ by rádi ještě dostavěli kapličku sv. Prokopa, která stáva-la u silnice na Otov. Co dokázali vlastními silami – vyčistit místo od křovin, odkrýt základy, to 

Prázdninový klub nejen o prázdni-nách a vzdělávání v řešení zadluže-nosti. Město Poběžovice společně s Agen-turou pro sociální začleňo-vání Úřadu vlády ČR a ve spolupráci se Základní ško-lou Poběžovice úspěšně re-alizovalo první projekty za-měřené na integraci, pre-venci kriminality a spole-čensky patologických jevů. V rámci II. kola programo-vé výzvy Ministerstva vni-tra ČR Prevence kriminality probíhal na základní škole projekt, jehož záměrem bylo přivést co největší po-čet dětí k pestré nabídce zájmové činnosti. Prázdni-nový klub nejen o prázdni-nách zahájil téměř půlroční existenci již v prvních srp-nových dnech vodáckým táborem. Následovala celá řada aktivit pro žá-ky školy i děti a mládež z okolí. Z projektu profitovali téměř všichni žá-ci školy, kteří se účastnili nabízených aktivit. Součástí nabídky byl napří-klad příměstský tábor, lidová řemes-la nebo keramika. S velkým ohlasem proběhly výlety zaměřené na výcvik jízdy na koni do Svržna, cyklistické vyjížďky, stranou nezůstala ani na-učná stezka Těžba živců na Poběžo-vicku či pestré sportovní aktivity ja-ko futsal nebo florbal. Kromě jedno-rázových akcí některé z nabízených aktivit plynule přešly do pravidelné 

zájmové činnosti. Ve škole začal díky projektu pracovat klub stolního Stiga hokeje, taneční kroužek, jehož člen-ky reprezentovaly v říjnu Poběžovice 

na soutěži tanečních skupin v Klato-vech, kde obsadily fantastické čtvrté místo. Pěvecký sbor Červánek, který je známý.  Do programu byl zařazen i dokumentaristický kroužek, který zpracovává video i foto reportáže z veškerého dění ve městě i v okolí. Právě dokončenou reportáž z Prázd-ninového klubu nejen o prázdninách můžete už nyní shlédnout na webu ct.24cz v rubrice Zprávy od vás.  Druhým realizovaným projektem je vzdělávání v řešení zadluženosti pro všechny zájemce z regionu. V září, říjnu a v listopadu proběhly odborné certifikované kurzy završené inten-

zivním seminářem dluhového pora-denství. Odborný výklad zajišťovala organizace Člověk v tísni. Tohoto prvního pokusu pomoci občanům s řešením problémů s dluhy se zúčastnilo 17 zájemců. K projednávaným tématům patřilo například řešení exekucí, smluvní podmín-ky, insolvence nebo vymá-hání pohledávek. Hlubší poznání problematiky by mělo občanům usnadnit řešení krizových situací v životě.  I přes velmi krátkou dobu na přípravu (dotace byla přiznána poslední týden v měsíci červenci) splnily oba projekty očekávání organi-zátorů a pracovní týmy za-střešované metodickou po-mocí agentury hledají ces-ty pro podání návazných grantů do nadcházejícího období.  Vladimír Foist ZŠ Poběžovice VEČER PRO INKLUZI   

V první prosincovou neděli se v rámci adventního veče-ra sešlo několik desítek po-běžovických občanů na ná-dvoří před městským kul-turním a informačním stře-diskem, aby si užili kulturní vystoupení dětí mateřské a základní školy. V úvodu programu dorazil lampiono-vý průvod dětí, který vyšel od Nádražní ulice, a na ces-tu si svítil pestrobarevnými lampiony. Letošní organiza-ce celé akce doznala změny v tom, že nad nádvořím by-lo postaveno pódium, na kterém se odehrávala všechna vystoupení a diváci stojící na nádvoří tak lépe viděli všechny vystupující děti. Po úvodním slovu sta-rosty města, který omluvil nemocného ředitele základ-ní školy a přivítal i jeho jménem všechny přítomné, začal kulturní program. Jako každý rok si své pásmo bás-niček a říkanek připravily děti z mateřské školy, pod vedením pí. učitelky Květy Bombalové, a za hudebního doprovodu ředitelky mateř-

ské školy pí. Lenky Pekáro-vé. Poté se na pódiu objevi-li členové pěveckého krouž-ku Základní školy Poběžovi-ce, kteří zahráli na flétny a zazpívali několik koled a vá-nočních písní, za hudebního doprovodu pí. učitelky Ale-ny Štefanové. Na ně navá-zali žáci z dramatického kroužku základní školy s vy-stoupením Čerti v nemocni-ci a po nich následovalo vy-stoupení Pěveckého sboru Červánek se sbormistryní pí. Jitkou Svobodovou, kte-rý přednesl koledy a vánoč-ní písně. V závěru progra-mu vyzval starosta města, aby se všichni přítomní pře-sunuli k vánočnímu stromu na náměstí Míru, který byl po společném zazpívání ko-ledy slavnostně rozsvícen. Ačkoli letos nebyla nijak krutá zima, bylo postaráno o občerstvení a tak k chuti přišel „svařák,“ či teplý čaj, kterým se mohli přítomní návštěvníci zahřát a zpří-jemnit si tak poslech zají-mavého programu. Vok 

dokončení na str. 2 dokončení na str. 2 



 

 

 

 Výběr z usnesení 90. jednání RM Poběžovice, ze dne 25.11.2013 �� RM souhlasí s ukončením používání karet CCS pro tankování pohonných hmot pro po-třeby města Poběžovice a všech jeho složek. �� RM schvaluje rámcovou kupní smlouvu s firmou ČEPRO, a.s., se sídlem Dělnická 12, č.p. 213, 170 04  Praha 7,  o dodávkách zboží a služeb, prostřednictvím čerpacích sta-nic Euro Oil a ČEPRO, zajišťující městu Poběžovice využívání karet Euro Oil pro čerpání pohonných hmot, provozních náplní a používání myček u čerpacích stanic Euro Oil, BENZINA, OMV a AVANTI na území České republiky a pověřuje starostu uzavřením této smlouvy. �� RM doporučuje ZM Poběžovice zažádat Úřad pro zastupování státu ve věcech majetko-vých o bezúplatný převod pozemků p.č. 116/26 o výměře 48 m2 a pozemek p.č. 116/41 o výměře 43 m2, vše dle KN v k.ú. Poběžovice. �� RM bere na vědomí zpracování žádosti o poskytnutí dotace od Ministerstva kultury ČR, na regeneraci MPZ Poběžovice na rok 2014. Výběr z usnesení 91. jednání RM Poběžovice, ze dne 9.12.2013 �� RM bere na vědomí protokol Krajského úřadu Plzeňského kraje, odboru regionálního rozvoje, o provedené kontrole na využití účelové dotace z Programu stabilizace a obno-vy venkova Plzeňského kraje 2012 na akci „Oprava chodníků v centru města - nám. Míru, Poběžovice,“ s výsledkem, že nebyly zjištěny nedostatky. �� RM bere na vědomí protokol o výsledku kontroly města Hasičským záchranným sborem Plzeňského kraje, na dodržování zákona č. 240/2000 Sb., o krizovém řízení a o změně některých zákonů, s výsledným verdiktem, že obec plní úkoly uvedené v krizovém záko-ně. �� RM schválila zakoupení 7 ks oboustranných stojanů na velkoplošné mapy, 10 ks velko-plošných malovaných map a příslušný počet malých skládacích map od firmy Malované mapy s.r.o., Zlín a pověřila starostu vyplněním a odesláním objednávky. �� RM bere na vědomí informaci právní zástupkyně města, Mgr. Jany Volrábové o tom, že žaloba p. Jaroslava Královce, bytem Smetanova 309, Poběžovice, proti městu Poběžovi-ce o úhradu nákladů za škody vzniklé stavbou nové kanalizace, byla vzata zpět, nejbliž-ší jednání u Okresního soudu v Domažlicích bylo odročeno a následovat bude usnesení soudu o zastavení řízení. Výběr z usnesení 92. jednání RM Poběžovice, ze dne 16.12.2013 �� RM stanovila s účinností od 1.1.2014 výši ročního příspěvku za využívání služeb místní knihovny: děti, žáci, studenti - 20.-Kč, důchodci, ženy na mateřské dovolené - 40.-Kč, ostatní - 70.-Kč. �� RM schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene, předloženou firmou RWE GasNet, s.r.o., spočívající v právu zřídit a provozovat plynárenské zařízení a v právu vstupovat a vjíždět na dotčený pozemek p.č. 668/1 v k.ú. Poběžovice.  �� RM doporučuje ZM schválit záměr města prodat části pozemků p.č. 501/1 a p.č. 901/2 o výměře cca 6 m2 a cca 3 m2, v k.ú. Poběžovice. �� RM souhlasí s proúčtováním odpisů MŠ Poběžovice za II. pololetí 2013, ve výši 1.587,50 Kč. �� RM schvaluje použití rezervního fondu MŠ Poběžovice k úhradě nákladů vzniklých spo-třebou zemního plynu v souvislosti s vytápěním objektu v roce 2013. �� RM bere na vědomí žádost o navýšení rozpočtu MŠ Poběžovice o 30.000.-Kč, na úhradu provozních nákladů, včetně úhrady za spotřebu zemního plynu v měsících listopadu a prosinci 2013 s tím, že uvedená částka je zahrnuta v návrhu rozpočtového opatření č. 13/2013, které bude projednávat nejbližší zasedání ZM. �� RM stanovuje výši odměny ředitelce MŠ Poběžovice z ušetřených mzdových prostředků ze státního rozpočtu za rok 2013, ve výši 12,72%. �� RM souhlasí s provedením nezbytných výkopových prací a stavbou sloupu, v souvislosti s přeložením vzdušného vedení NN, na pozemku p.č. 789/1 v k.ú. Šitboř, v souladu s žádostí podanou firmou STEMONT JS, s.r.o., H. Týn. Výběr z usnesení 26. jednání ZM Poběžovice, ze dne 18.12.2013 �� ZM bere na vědomí informaci o hospodaření města k 30.11.2013 s příjmy ve výši +54.118.137,44 Kč (po konsolidaci + 34.709.852,44 Kč), výdaji ve výši -53.313.161,76 Kč (po konsolidaci -33.904.876,76 Kč) a financováním ve výši -804.975,68 Kč, přičemž závazky města k 30.11.2013 činily  -3.073.754,35 Kč (po lhůtě splatnosti -1.110.593,53 Kč) a pohledávky města k 30.11.2013 činily +1.805.274,13 Kč (po lhůtě splatnosti +1.207.246,27 Kč). �� ZM schvaluje rozpočtové provizorium, platné do schválení řádného rozpočtu města na rok  2014. �� ZM schvaluje záměr města prodat část pozemku p.č. 501/1 dle KN o výměře cca 6 m2, druh pozemku ostatní plocha – hřbitov, urnový háj a pozemek p.č. 901/2 dle KN o výměře 3 m2, druh pozemku ostatní plocha - hřbitov, urnový háj, vše v k.ú. Poběžovic u Domažlic za cenu 100,- Kč za 1 m2 s tím, že kupující uhradí náklady spojené s provedením vkladu vlastnického práva a náklady na vyhotovení geometrického plánu. �� ZM schvaluje bezúplatný převod pozemků p.č. 116/26 a p.č. 116/41 vše v k.ú. Poběžovice, z vlastnictví Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 42, Praha 2 do vlastnictví Města Poběžovice a pověřuje starostu města podpisem příslušné smlouvy o převodu. �� ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2013 o stanovení systému shromažďování, sbě-ru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem na území Města Poběžovice v předloženém znění. �� ZM schvaluje vodné ve výši 29,34 Kč/m3 bez DPH (33,74 Kč včetně DPH) a stočné ve výši 37,42 Kč/m3 bez DPH (43,03 Kč včetně DPH) v lokalitě Poběžovice a vodné ve výši 29,34 Kč/m3 bez DPH (33,74 Kč včetně DPH) v lokalitě Šitboř pro rok 2014. �� ZM schvaluje Dodatek č.2 ke Smlouvě o zajištění blankosměnkami ze dne 27.12.2010 (č. 10000277682) s Komerční bankou a.s., se sídlem Na Příkopě 33, Praha 1 týkající se prodlouže-ní splatnosti úvěru do 30.6.2014 a pověřuje starostu podpisem dodatku ke smlouvě. �� ZM vyjadřuje nesouhlas se stanoviskem Úřadu regionální rady Regionu soudržnosti Jihozápad, ve kterém uděluje korekci ve výši 25% prostředků na stavbu, a současně odmítá, aby město, resp. starosta podepsal formulář žádosti o platbu F1 a tím se vzdal práva na podání opravného prostředku. �� ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2013 o zabezpečení místních záležitostí veřejné-ho pořádku a ochraně životního prostředí v předloženém znění. �� ZM schvaluje návrh rozpočtu Svazku obcí Domažlicko na rok 2014 bez výhrad. �� ZM schvaluje návrh rozpočtu Účelového sdružení pro odpadové hospodářství Lazce na rok 2014 bez výhrad. �� ZM schvaluje návrh rozpočtu Mikroregionu Radbuza na rok 2014 a návrh výhledového rozpočtu Mikroregionu Radbuza na léta 2015 - 2016 v předloženém znění. �� ZM ukládá starostovi předat připravený návrh generelu na kanalizaci v Šitboři zastupiteli Václa-vu Kohoutovi a vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí MěÚ v Poběžovicích k prostu-dování, a následně svolat jejich společnou schůzku k tomuto tématu do MěÚ Poběžovice, v první polovině měsíce ledna 2014. 

 

Panorama  
u d á l o s t í 

Základní škola v Poběžovicích ve spolupráci s Agenturou pro sociální začleňování a organizací Člověk v tísni pořádala v pondělí 2. 12. 2013 pro-mítání dokumentárního filmu „Všichni spolu“. Ná-mětem filmu byla problematika začleňování žáků se speciálními potřebami vyučování.  Zúčastnilo se téměř pět desítek diváků. Po zhléd-nutí velice emotivně působícího filmu se mezi di-váky rozvinula dlouhá a zajímavá diskuze. Příjem-ně strávený večer motivoval každého k hlubo-kému zamyšlení.  Vlastimil Mazza ZŠ Poběžovice 

zmohli. Ale na další budo-vání chybí hlavně finanční prostředky. Co je to vlastně za kapličku? Snad ji tu dal postavit nějaký sedlák. Svatý Prokop je český svatý. Původně žil v klášteře v Sázavě a proslavil se tím, že přinutil samotného čerta, aby mu pomáhal orat. Ale ke zdejší kapličce se váže pověst o „přenašeči mez-níků“. Jeden sedlák si chtěl zvětšit pole, a proto ukrádal sousedům meze. Za to pak musel po smrti strašit. Tedy i tato kaplička odráží zeměděl-skou minulost kraje. Nehledě na to, že nedaleko ní vykopali současní archeologové pozůstatky dávnověkých zemědělských sídlišť. Čtvrtým Dob-rohostem je mikroregion Dobrohost. Ten už se netýká jen Poběžovic. Dobrým hostem je v Dra-hotíně, v Hoře svatého Václava, ve Hvožďanech, v Mnichově, v Mutěníně, v Poběžovicích – zdejší starosta Hynek Říha je jeho předsedou a v Ryb-níce. Oba poslední Dobrohostové mají mnoho společného. Především se snaží o zviditelnění a propagaci tohoto krásného, leč opomíjeného koutu podhůří Českého lesa. Z činnosti mikroregi-onu Dobrohost Rybník lze připomenout např. „boj o poběžovickou lípu“ – je třetí v soutěži o nejkrásnější strom, ale hned vedle stojí dvakrát zachráněný kříž, o ten se postaralo Občanské sdružení Dobrohost. Ke kříži se vážou dvě dávné pověsti: jedna, že tu byl postaven na památku bleskem zabitého čeledína, druhá, že označoval hranice mezi panstvím augustiniánských mnichů na Pivoni a Ronšperkem. Ale možná, že střežil pocestné před strašidlem, které vybíhalo z rokle za hřbitovem. Dnes by se to místo mohlo stát symbolem spojení všech spolků, ale i lidí, kteří se snaží o to, aby se tento region stal opravdovým domovem pro všechny, kteří tu žijí a mají zdejší kout ČR opravdu rádi.     Marie Špačková 

dokončení ze str. 1. 
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  Vánoční svátky máme za sebou a je možné se na ně podívat s malým odstupem. Měst-ské kulturní a informační středisko Poběžo-vice připravilo, jak už jsme si na to zvykli, v období kolem vánočních svátků mnoho kul-turní akcí.  Letos byla jejich organizace zkomplikována fyzickou nepřítomností vedoucí MKIS, Bc. Jany Podskalské, která byla v očekávání prvního potomka (již je maminkou krásné dcerky). Do poslední chvíle však, jak to její stav dovoloval, vydatně pomáhala a později na dálku, kdy vše řídila telefonicky či pro-střednictvím e-mailové pošty z domova. Její „prodlouženou rukou,“ která se o vše stara-la fyzicky, byla slečna Veronika Černá. Té pomáhala Dominika Adamcová, takže se všechny plánované akce (kromě divadelní-ho představení BETLÉM ANEB KOMEDIE O NAROZENÍ JEŽÍŠKA, na které se vlivem sněhové kalamity na Karlovarsku nemohli členové Studia D3 dostavit a promítání fil-mu o Václavu Havlovi, které bylo z technic-kých důvodů zrušeno), mohly uskutečnit.  Vše nakonec „klaplo“ jak mělo a v organiza-ci jednotlivých akcí se nevyskytly žádné větší problémy. Pokud se týká jednorázové sněhové nadíl-ky, kdy 6. a 7. prosince napadlo až 15 cm sněhu, poradili si s ní pracovníci Služeb města Poběžovice bez problémů a do akce byl nasazen i nový malý traktor NEW HOLLAND se sněhovou radlicí.  
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V prvním prosinco-vém pondělním podvečeru se v po-běžovické knihovně konala malá slav-nost. O velmi dob-rém fungování kni-hovny, která se pod vedení vedoucí MKIS Bc. Jany Pod-skalské a knihovni-ce pí. Jany Blahní-kové stala vděčně na v š t ě v ovaným př ístavem pro všechny čtenáře a milovníky knih, by-lo již v médiích mnohé napsáno. Hlavně díky pro-gramu Čítánek, se podařilo do kni-hovny přivést mnoho dětských čte-nářů a to i těch, kteří se čtením te-prve začínají. Ty se mohou vždy tě-šit na předčítání zajímavých příbě-hů, z úst jejich vlídné „pohádkové babičky,“ paní Hany Pelikánové. Knihovna rovněž pravidelně obmě-ňuje knihovní fond a to jak náku-pem nových knih, tak i formou me-ziknihovní výpůjčkové služby, v 

rámci které spolupracuje s Knihov-nou Boženy Němcové v Domažli-cích.  To, že se do knihovny v Poběžo-vicích „zase vrátil život,“ dokumen-tuje i narůstající počet čtenářů a stoupající počet vypůjčených knih. Pracovníci MKIS Poběžovice, kteří vyvinuli mnoho úsilí, aby stagnující knihovnu opět „rozhýbali,“ jsou vděční za každého aktivního čtenáře a proto se rozhodli poděkovat těm nejpilnějším formou slavnostního 

vyhodnocení, s předáním drobných dárečků. Akce se zúčastnil i starosta města Mgr. Hynek Říha, který se ujal úvodního slova. V něm pozitiv-ně zhodnotil dění v knihovně a po-děkoval všem, kteří se na jejím úspěšném fungování podílí. Zároveň poděkoval i všem čtenářům, kteří svojí čtenářskou aktivitou potvrzují, že se knihovna vydala tou správnou cestou, kterou je pěstování lásky k tištěným knihám i v době internetu a elektronických knih. Při následném vy-hodnocení byli oce-něni: nejdříve na-rozený čtenář a ná-vštěvníci knihovny (ženy, muži, chlap-ci a děvčata) s nej-větším počtem vý-půjček. Od starosty města Hynka Říhy převzali všichni vy-hodnocení gratulaci a drobné dárečky. Mezi oceněné pat-řili paní Anděla Hašková, paní Anežka Kubalová, pan Karel Vorlíček, z dětí pak Saša Johánková a Jaromír Ježek s Rad-kem Kunešem, kteří měli zazname-naný shodný počet vypůjčených knih. Po oficiální části pokračovala tato kulturní akce neformálním poseze-ním u sklenky vína či „rychlých špuntů,“ se starostou města, během které se všichni zúčastnění dobře bavili.             Vok 

Na základě upozornění našich obča-nů, že nově umístěný kontejner na drobná elektrozařízení není dobře funkční, a že umisťované spotřebiče zůstávají v násypce i po jejím uza-vření a nespadnou dovnitř, byl kon-taktován  dodavatel kontejneru spo-lečnost ELEKTROWIN a.s., která věc ověřila, uznala naší reklamaci a po-dala toto vysvětlení:   Kontejner v Poběžovicích je jedním ze série nově vyrobených, které jsou na základě požadavku  zvýšení bezpečnosti  upraveny tak, aby se zabránilo vniknutí osob do kontej-

neru. (Na severu Čech došlo v kon-tejneru ke smrtelnému zranění). Úprava však byla provedena tak do-konale, že zamezuje nejen vniknutí osob, ale i ukládanému elektrozaří-zení. Společnost ELEKTROWIN a.s. provede během několika týdnů  po-stupně u všech těchto kontejnerů  konstrukční úpravu přímo na svých  stanovištích tak, aby mohly sloužit ke spokojenosti občanů a měst. Děkujeme za pochopení.  Odbor výstavby  a životního  prostředí 

Rok 2013 jsme vypro-vodili do minulosti a můžeme na něj jen vzpomínat nebo raději rychle zapomenout?  Jaký vlastně byl, je otázka složitá a odpo-věď záleží na tom, ko-mu ji položíme. Něko-mu se zadařilo a na uplynulý rok bude vzpomínat rád a čas-to. Někdo jej prožil tak, jako mnoho roků předchozích a toho otázka nijak nezasko-čí. Jsou mezi námi i tací a myslím si, že jich nebude málo, kteří na rok 2013 nebudou právě rádi vzpomínat a ti právě nyní dou-fají, že se jim ten rok následující vy-daří lépe. Ano rok 2013 nám, jako každý předchozí, něco 

dal, ale zároveň i něco vzal. Přeju vám všem, abyste na rok 2014 mohli za 365 dní vzpomínat jako na rok dobrý, ve kterém se vám dařilo, provázelo vás pevné zdraví a vy-hýbala se vám smůla, či dokonce neštěstí.  I když své lepší dny máme  všichni v ru-kách jen z malé části, snažme se udělat vše pro to, abychom si mohli říci, že se nám ten rok 2014 opravdu vydařil.  Hodně lásky, zdraví, tolerance, kli-du, pohody a nadhledu v době ovlá-dané penězi, kdy těchto vlastností je jako pověstného šafránu, vám přeje          V. Kotlan, tajemník MěÚ 
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   Dne 13.12.2013 by se dožil 100 let  pan  
Josef Královec 

z Poběžovic.         Stále vzpomínají synové Josef a Jaroslav  s rodinami. 

 

Mikroregion Dobrohost, sdružující několik obcí na Poběžovicku dal o sobě opět vědět. Po realizaci cyklot-rasy u Hvožďan, která byla zpro-vozněna v létě, přidal několik nově restaurovaných křížů. Těch kdysi stávalo podél cest velké množství, označovaly místa, kde se udály ně-které mimořádné události, či ozna-čovaly důležitá rozcestí. Za doby komunistického režimu však těmto drobným sakrálním památkám „pšenka nekvetla“ a tak postupně docházelo k jejich ničení ať už své-

volnému nebo v „zájmu přeměny přírodního rázu krajiny.“ V nedávné době se ty, které přežily na svých místech, staly ter-čem zlodějů kovů a tak se nám těch úplných do-choval do dnešních dnů opravdu jen zlomek. Čle-nové Mikroregionu Dob-rohost se touto proble-matikou na svých setká-ních zabývali a rozhodli se začít s postupnou re-novací některých poniče-ných křížů. Na tuto čin-nost obdrželi čtvrtmilionovou dotaci z Programu přeshraniční spolupráce CÍL 3 ČR – Bavorsko 2007-2013 (Dispoziční fond) a v rámci připra-veného projektu nechali zmapovat na svém území všechny dosud ale-spoň částečně dochované drobné sakrální památky. V terénu jich bylo nakonec dohledáno téměř 150. Jed-ním z nově renovovaných křížů je ten, který se nachází u odbočky do Hvožďan ze silnice Mnichov – Pobě-žovice, kousek za odbočkou do Se-zemína. Tam, kde ležel pod náno-

sem zetlelého listí zcela „nevidi-telný“ kamenný podstavec kříže bez kovové části, stojí dnes krasavec, lesknoucí se široko, daleko. Velký dík patří všem, kteří se na tomto „malém zázraku“ podíleli, protože se jim podařilo obnovit kousek naší historie v krajině a jak doufám, za-chovat pro další generace. Jak vy-padalo místo původně a nyní doku-mentují dva přiložené snímky.   

Protože jsem osobně pevně pře-svědčen o potřebě zachraňovat tyto drobné sakrální památky, které po staletí zkrášlovaly naši krajinu i pro další generace, rozhodl jsem se ty, které leží na katastru Poběžovic a jejich částí podrobně zmapovat a vytvořit jakýsi katalog těch, které jsou dodnes alespoň částečně za-chovány.  Velmi bych proto ocenil jakékoli in-formace o jednotlivých křížích, bo-žích mukách, či kapličkách v našem okolí. Ať se jedná o důvod jejich vzniku, kdo je nechal postavit, je-jich osud, nebo nějakou pověst, která se k nim váže, prostě vše. Za jakoukoli pomoc předem děkuje V. Kotlan, tajemník MěÚ Poběžovice 

...a takto vypadá po opravě! 

Zde pod stromem ležel zbytek kříže... 

   Dne 24.12.2013  uplynulo 13 let, kdy nás  opustil  
pan Ladislav Novotný 

z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Stále vzpomínají manželka a dcery s rodinami. 

 Občanské sdružení DOBROHOST- POBĚŽOVICE  vás zve do hotelu Hubertus v lednu 2014: KOSTEL, KAPLE, PROCESÍ  A  STRAŠIDLA   NA  POBĚŽOVICKU  Řadu obrázků s doprovodným komentářem   uvede v pondělí 13. ledna 2014 Josef BÖHM 
 * * * Z HISTORIE ŠKOL A ŠKOLSTVÍ  NA  POBĚŽOVICKU 
 I  když už jste škole odrostli, pojďte se vrátit do historie škol v našem okolí. Při příležitosti 240. výročí zavedení povinné školní  docházky v Čechách přednáší  Mgr. Marie Špačková  v pondělí 27. ledna 2014.  Další  zajímavou přednášku chystáme   na  24. února 2014. 

Když jsem se pídil po informaci, kolikátý ročník vánočního turnaje ve stolním teni-su se letos v poběžovické tělocvičně hra-je, nebyli mi to schopni říci ani nejstarší pravidelní turnajoví účastníci. Nakonec se shodli na tom, že letošní turnaj by se dal zařadit někam mezi 30. až 40. ročník. Jak je vidět tradici má tento turnaj rozhodně velkou a stejně tak i popularitu. Po jed-nom z ročníků, kdy se na startu sešlo přes padesát hráčů a tomu se pak musela přizpůsobit pravidla, aby se na omeze-ném počtu stolů mohl turnaj důstojně odehrát, se organizátoři rozhodli tento sportovní podnik před jeho zahájením ne-propagovat. Přesto se letos v Poběžovi-cích sešli kromě domácích a „přespolních“ i borci z Milavčí, Domažlic, či Horšovské-ho Týna. „Celkem se na letošní 2. svátek vánoční sešlo v tělocvičně Základní školy v Pobě-žovicích za zelenými stoly na 11 neregis-trovaných a 20 registrovaných hráčů. Za-tímco neregistrovaní hráli ve dvou skupi-nách, ze kterých postupovali první tři do finálové skupiny, kde hráli systémem kaž-dý s každým, registrovaní byli rozděleni do čtyř skupin po pěti hráčích, ze kterých postupovali do vyřazovacího pavouka první čtyři,“ informoval jeden z organizá-torů turnaje Václav Vogeltanz. Více než pětihodinový maratón zápasů začal v 9 hodin a v jeho průběhu mohli účastníci průběžně dočerpávat zpět vydané kalorie a občerstvovat sportem znavená těla v „bufetu u Kabase.“ 

Nejprve skončili svá zápolení neregistro-vaní hráči a pořadatelé vyhlásili v této ka-tegorii následující pořadí: 1. Tomáš Kra-ml, 2. Jan Kocián, 3. Karel Špaček, 4. Václav Decker. O vítězi v kategorii registrovaných hráčů se rozhodlo až po 14. hodině, kdy zápa-sové dostihy dospěly do finále. Svoji le-tošní suverenitu v turnaji prokázali borci ze sousedního Drahotína, kteří obsadili všechna místa „na bedně.“ Krátce po dru-hé hodině odpolední organizátoři vyhlásili oficiální výsledek turnaje v kategorii re-gistrovaných hráčů: 1. Jan Michal, 2. Pavel Pošar, 3. Roman Novotný (všichni Drahotín), 4. Marek Vyskočil z SK Kornatice. Vítězové převzali z ru-kou organizátorů odměny a všichni účast-níci se již teď mohou těšit na další ročník, který se uskuteční opět přesně za rok na stejném místě, aby nebyla dlouhá „šnůra“ poběžovických vánočních turnajů ani v příštím roce přerušena. 
Vok 

Poběžovice:  LEDEN: 1.1., 15.1., 29.1.2014 ÚNOR: 12.2., 26.2.2014 
Ostatní obce:  LEDEN: 14.1., 28.1.2014 ÚNOR: 11.2., 25.2.2014 


